
Protokół nr 50 /2005
z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 

odbytego w dniu 13 marca 2006 roku

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Zaopiniowanie materiałów na sesję Rady Miejskiej.
3. Rozpatrzenie pism i wniosków.
4. Wolne głosy i wnioski.
5. Zakończenie.

Ad.1. Otwarcie posiedzenia.

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji – Tomasz 
Pawlak. Przedstawił porządek obrad, który przyjęto bez zmian.

Ad.2. Zaopiniowanie materiałów na sesje Rady Miejskiej.

a) udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Wielkopolskiego
Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska wyjaśniła, że zgodnie z art. 167 ust. 
2 oraz art. 175 ustawy z dnia 30 czerwca 2005 r. o finansach publicznych (Dz. 
U. z 2005 r. Nr 249 poz. 2104) z budżetu jednostek samorządu terytorialnego 
może zostać udzielona pomoc finansowa innym jednostkom samorządu 
terytorialnego.

Gmina deklarowała dofinansowanie budowy chodnika w miejscowości 
Koszkowo 
w wysokości 28.000 zł. Pismem WZDW 14.0225/5/9/06 z dnia 10 lutego 2006 
r. Wielkopolski Zarząd Dróg poinformował, że budowa chodnika w ciągu drogi 
wojewódzkiej Nr 437 w miejscowości Koszkowo została ujęta 
w tegorocznym planie rzeczowym zadań z zakresu oprawy bezpieczeństwa 
ruchu. 
Inwestorem zadania będzie Województwo Wielkopolskie.
Po podjęciu uchwały o pomocy finansowej na rzecz Województwa 
Wielkopolskiego zostanie zawarte porozumienie pomiędzy Gminą 
Borek Wlkp., a Województwem Wielkopolskim.

Członkowie Komisji nie zgłosili żadnych uwag.
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b) zasad i trybu postępowania przy udzielaniu i rozliczaniu dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dla 
obiektów zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków nie 
stanowiących własności Gminy Borek Wlkp. 

Wyjaśnień udzieliła Skarbnik Gminy informując, że stosownie do przepisu art. 
81 ust. 1 ustawy o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami, w trybie 
określonym odrębnymi przepisami organ stanowiący gminy może udzielić 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytkach wpisanych do rejestru, na zasadach określonych w podjętej uchwale.
Tryb udzielenia dotacji określają przepisy art. 176 ust. 3 ustawy z dnia 30 
czerwca 2005 r. o finansach publicznych (Dz.U. z 2005 Nr 249, poz.2104), 
stanowiące, iż tryb postępowania o udzielenie dotacji na inne zadania niż 
w ustawie z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie, sposób jej rozliczania oraz sposób kontroli wykonywania 
zleconego zadania określa w drodze uchwały organ stanowiący jednostki 
samorządu terytorialnego, mając na uwadze zapewnienie jawności 
postępowania o udzielenie dotacji i jej rozliczenia.

Do przedstawionego projektu członkowie Komisji nie zgłosili zastrzeżeń. 

c) zmian budżetu i w budżecie
Skarbnik Gminy przedstawiła projekt zmian, a mianowicie:
1.W rozdziale  60013 Drogi publiczne wojewódzkie zwiększa się plan 
wydatków o kwotę 28.000 zł na współfinansowanie budowy chodnika 
w ciągu drogi wojewódzkiej w miejscowości  Koszkowo.

2. W rozdziale 60016 Drogi publiczne gminne zmniejsza się wydatki o kwotę 
28.000 zł, którą proponuje się przenieść do rozdziału 60013 Drogi publiczne 
wojewódzkie.
Zwiększa się plan wydatków o kwotę 14.000 zł z przeznaczeniem na 
opracowanie wniosku o dofinansowanie oraz studium wykonalności inwestycji 
pn. ”Przebudowa drogi w m. Studzienna”

3.W dziale 75023 Urzędy gmin w §4300 zakup usług pozostałych zwiększa się 
wydatki o kwotę 23.000 zł
- na przygotowanie ogólnopolskiego konkursu na twórcze prace projektowe 
„Rewitalizacja Rynku w Borku Wlkp. wraz z modernizacja Ratusza” oraz 
nagrody dla wykonawców projektów – kwota 15.000 zł
- opracowanie dokumentacji wymaganej przepisami o ochronie danych 
osobowych -8.000 zł.

2



-w związku z podwyższeniem wartości mienia podlegającemu ubezpieczeniu § 
4430 Różne opłaty i składki zwiększa się plan wydatków na ubezpieczenie z 
tytułu OC, kradzieży, zdarzeń losowych o kwotę 8.500 zł.

4. W rozdziale 75095 Pozostała działalność  w § 4300 zakup usług pozostałych 
zwiększa się wydatki o kwotę 28.971 zł na wykonanie sztandaru Gminy Borek 
Wlkp. 

5.W rozdziale 75412 Ochotnicze Straże Pożarne zwiększa się wydatki o 300,00 
złotych - składki na fundusz pracy.

6.W rozdziale 75818 Rezerwy ogólne i celowe  w § 4810 Rezerwy zwiększa 
się plan o kwotę 47.000 zł

7.W rozdziale 80104 Przedszkola w § 2310 – dotacje celowe przekazywane 
gminie na zadania bieżące realizowane na podstawie porozumień (umów) 
między jednostkami samorządu terytorialnego zwiększa się wydatki o kwotę 
4.020 zł.
W rozdziale 80195 Pozostała działalność w § 4300 Zakup usług pozostałych 
zmniejsza się wydatki o kwotę 4.020 zł.

7.W rozdziale 92109 Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby zwiększa się 
dotację podmiotową z budżetu dla samorządowej instytucji 20.000 zł. 

Radny – Marek Rożek zapytał ile będzie kosztował i jak będzie wyglądał 
sztandar Gminy Borek Wlkp.
Wyjaśnień udzielił Burmistrz informując, że sztandar będzie kosztował ok. 12 
– 15 tys. zł, jest wykonywany w pracowni ręcznej. Po czym krótko Burmistrz 
opisał wygląd sztandaru.
Radny – Marek Rożek wnioskował, aby zmienić opis herbu Borku Wlkp., 
ponieważ jest zły.
Innych uwag nie zgłoszono.

d) zaciągnięcia kredytu długoterminowego

Skarbnik Gminy poinformowała, że zgodnie z przepisami art. 18 ust. 2 pkt. 9 c 
ustawy o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy należy 
zaciąganie długoterminowych pożyczek i kredytów. Natomiast zgodnie z 
przepisami art. 82 ust.1 pkt 3, art. 83 ust.1 ustawy z dnia 30 czerwca 2005 roku 
o finansach publicznych jednostka samorządu terytorialnego może zaciągać 
kredyty i pożyczki na spłatę wcześniej zaciągniętych pożyczek i kredytów na 
finansowanie rozchodów nie znajdujących pokrycia w planowanych 
dochodach jednostki samorządu terytorialnego. Suma zaciągniętych pożyczek 
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i kredytów nie może przekroczyć kwoty określonej w budżecie jednostki 
samorządu terytorialnego (art.83 ust. 1). W budżecie gminy zaplanowano 
kredyt w kwocie 1.270.000 zł.
Planowane rozchody wynoszą 1.439.545 zł na:

- spłatę rat kredytów zaciągniętych w roku 2002-2003  - 154.545
  (na gimnazjum i oczyszczalnię)
- spłatę pożyczek WFOŚiGW           -1.175.000
  (kanalizacja, oczyszczalnia, gimnazjum, wodociąg Jeżewo)
-spłatę pożyczek NFOŚiGW - 110.000
  (oczyszczalnia, gimnazjum)

Planowane przychody wynoszą 1.411.771 zł z:
- wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku 
bieżącym budżetu jednostki samorządu terytorialnego wynikającej 
z rozliczeń kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w kwocie 141.771 zł
- kredytu bankowego w kwocie 1.270.000 zł

Planowane dochody  -  14.724.312
Planowane wydatki   -  14.696.538
Nadwyżka                           27.774

Podjęcie uchwały o zaciągnięciu kredytu bankowego w proponowanej kwocie 
pozwoli na prawidłowe wykonywanie uchwalonego przez Radę budżetu oraz 
przeprowadzenie postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na 
wyłonienie banku udzielającego kredytu.

Radny – Marek Rożek stwierdził, że inwestycje wykonywane przez Gminę są 
znacznie droższe, ponieważ Gmina będzie spłacać kredyt od kredytu. 

Sekretarz Gminy wyjaśniła, że z własnych środków Gmina nie miałaby 
możliwości wykonać tak wielkich inwestycji.

Członkowie Komisji nie zgłosili innych uwag.

e) podwyższenia kryterium dochodowego, od którego zależy przyznanie 
nieodpłatnie pomocy osobom i rodzinom w zakresie dożywiania

Kierownik MGOPS w Borku Wlkp. - Dorota Dutkowiak poinformowała, że 
dnia 07.03.2006r. zostało podpisane porozumienie między Wojewodą 
Wielkopolskim, a Gminą Borek Wlkp. Na podstawie tego porozumienia Gmina 
otrzymała dotację na dofinansowanie zadania własnego w realizacji ustawy 
"Pomoc państwa w zakresie dożywiania". Gmina posiada udział środków 
własnych w kwocie 79.348 zł oraz dotacja w kwocie 93.576 zł. Łącznie na 
realizację tej ustawy Gmina posiada do dyspozycji 172.924 zł. Zważając na 
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fakt, że ustawa Pomoc państwa w zakresie dożywiania art. 5 ust.2 określa, że 
Rada Gminy może podjąć uchwałę o podwyższeniu kryterium dochodowego i 
dlatego też, że Gmina posiada znaczącą kwotę dotacji można 
z tego artykułu skorzystać i tym samym objąć większą liczbę osób pomocą, 
a zarazem objąć te rodziny, którym dochód minimalnie przekracza. W związku 
z tym Kierownik MGOPS uważa, że podjęcie tej uchwały byłoby zasadne. 
Jeżeli chodzi o procent kryterium dochodowego to poinformowała, że 
kryterium uprawniające do korzystania z zasiłku rodzinnego wynosi 504 zł. 
Wyjaśniła również, że Ośrodek wypłaca zasiłki rodzinne to próg dochodowy 
mógłby być na tym samym poziomie, czyli kryterium dochodowe 160% daje 
kwotę 505,60 zł uprawniającą do realizacji ustawy wymienionej wcześniej.

Członkowie Komisji wnioskowali o ustalenie 160% kryterium dochodowego.

f) Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Borek 
Wlkp.

W tym punkcie Inspektor UM – Mirosław Twardowski przedstawił 
proponowane zmiany w regulaminie, a mianowicie:
„Na składowisko odpadów komunalnych w Karolewie dopuszcza się wywóz 
własnym transportem tylko ziemi, gruzu i kamieni. Odpady te będą tam czasowo 
selektywnie magazynowane do powtórnego wykorzystania.”

Członkowie Komisji wnioskowali o wyznaczenie miejsc na terenie gminy do 
składowanie kamieni.
Burmistrz wyraził zgodę próbnie na wyznaczenie jednego takiego miejsca, 
jednak co tydzień musi być monitorowane przez sołtysa, aby były tam tylko 
kamienie, a nie składowisko odpadów lokalnych.

Radni poruszyli również sprawę egzekwowania od właścicieli posesji 
odśnieżania chodników.

g) zbycia nieruchomości gruntowej położonej w Borku Wlkp. 
(nieruchomość gruntowa zabudowana stacją redukcyjno – pomiarową 
gazu)

h) zbycia nieruchomości gruntowej położonej w Borku Wlkp. 
(nieruchomość gruntowa zabudowana lokalem użytkowym po byłym 
Posterunku Policji oraz 2 garażami)

i) zbycia nieruchomości gruntowej położonej w Borku Wlkp. 
(nieruchomość gruntowa zabudowana linią gazociągu)

Do w/w projektów uchwał członkowie Komisji nie zgłosili żadnych zastrzeżeń.
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j) przyjęcia Wieloletniego Programu Finansowego na lata 2006-2009
W tym punkcie Sekretarz Gminy wyjaśniła, że w związku ze zmianą ustawy 
o finansach publicznych wcześniej przyjęty Wieloletni Plan Inwestycyjny 
należy zmienić na Wieloletni Program Finansowy.
Członkowie Komisji nie mili uwag.

k) przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego na terenie położonym w rejonie ulic: Marii 
Konopnickiej, Dworcowej i Sportowej, stadionu sportowego oraz 
Powstańców Wielkopolskich w Borku Wielkopolskim

Sekretarz Gminy poinformowała, że opracowanie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego będzie ustalało w szczególności 
przeznaczenie terenów, w tym również linie zabudowy i gabaryty obiektów, 
zasady obsługi w zakresie infrastruktury technicznej.
Członkowie Komisji nie zgłosili zastrzeżeń.

Ad. 3. Rozpatrzenie pism i wniosków.
- pismo Tomasza Biernackiego – Zakłady Mięsne Czeluścin dotyczące 

wskazania terenu pod projektowany budynek handlowy branży spożywczo 
– przemysłowej w Borku Wlkp.

Decyzja Komisji: teren wskazany we wniosku należy przeznaczyć pod budowę 
pasażu handlowego. 

- prośba Rady Szkoły oraz dyrekcji Szkoły Podstawowej w Wycisłowie 
o wsparcie finansowe na zakup sztandaru szkoły (gwoździe umieszczone na 
drzewcu sztandaru symbolizować będą sponsorów, którzy wpłacą minimum 
100 zł)
Decyzja Komisji: przyjęto do wiadomości

- pismo dotyczące wykupienia na stałe jednego lóżka rehabilitacyjnego dla 
pacjentów nie ubezpieczonych, bezdomnych, z rodzin kryzysowych, którzy 
formalnie nie są uprawnieniu do korzystania z pomocy medycznej 

     i rehabilitacyjnej w ramach zlecenia świadczenia usług medycznych 
organizacji pozarządowej

Członkowie Komisji: W obecnym czasie Gmina nie dysponuje wolnymi 
środkami, które mogłaby przeznaczyć na ten cel. Jeśli zaistnieje potrzeba 
świadczenia pomocy rehabilitacyjnej dla pacjentów nie ubezpieczonych 
z terenu naszej gminy wówczas poniesione koszty zostaną pokryte 
z budżetu naszej gminy.

Ad.4. Wolne głosy i wnioski.
Radna – Regina Kot zapytała jak planowane jest wykorzystanie pozostałych 
pomieszczeń po byłym ośrodku zdrowia przy ul. Lisia Droga 1 w Borku Wlkp. 
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Sekretarz Gminy wyjaśniła, że planowane jest przeniesienie Miejsko 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Borku Wlkp. z Rynku 13 do 
budynku przy ul. Lisia Droga 1.

Radny – Michał Dopierała zapytał co z budynkiem gminnym przy ul. 
Dworcowej w Borku Wlkp. oraz kto prowadził negocjacje z państwem 
Ludwiczak zam. w Borku Wlkp.

Wyjaśnień udzieliła Sekretarz Gminy, informując że budynek kupiony od 
państwa Guźniczak planowany jest na mieszkania socjalne. Dodała także, że 
negocjacje z państwem Ludwiczak prowadził Burmistrz, Przewodniczący Rady 
oraz sama osobiście. Sekretarz Gminy poinformowała, że pan Ludwiczak nie 
przyjmował żadnej oferty zamiennej w zamian za mieszkanie przy ul. 
Dworcowej.

Radna – Regina Kot zapytała jak wygląda sprawa budowy obwodnicy.
Sekretarz Gminy  wyjaśniła, że jest to zadanie Generalnej Dyrekcji Dróg 
Publicznych. Dodała także, że środki finansowe są zabezpieczone i w obecnym 
czasie przygotowywane są dokumenty do przetargu.

Ad.5. Zakończenie.

Wobec realizacji porządku obrad oraz braku innych głosów 
Przewodniczący Komisji zakończyła posiedzenie.

Protokołowała Przewodniczący Komisji 

Wiesława Wójcik Tomasz Pawlak
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